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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 12 okt. 1962
*'s Morgens te 10 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Minister Van Aartsen, Beerman, Klompé,
Marijnen, De Pous, Toxopeus, Veldkamp, Visser en Zijlstra (afwezig zijn de Ministers Cals,
Korthals en Luns).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Bot (pt. 2a), Schmelzer (pt. 16) en
Stijkel (pt. 2h).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

2. Buitenlands beleid
a. Nieuw-Guinea (Zie notulen MR 5 oktober 1962, punt 2b.)
De Minister-President deelt mede, dat ook van U Thant een verzoek is gekomen inzake herstel van
de betrekkingen met Indonesië. Onzerzijds is hiervoor de naam van de Ambassaderaad Barkman
gesuggereerd. Spreker acht het nuttig dit herstel te bevorderen. Minister De Pous onderstreept dit.
Er zijn onderdelen van het Nederlandse bedrijfsleven, die op dit herstel weinig prijs stellen
(scheepvaartmaatschappijen), maar spreker heeft ook geluiden gehoord, dat men na mei
handelsmissies naar Indonesië wil zenden. Hij acht het dan beter, dat dit na herstel van de
diplomatieke betrekkingen onder leiding van de overheid gebeurt.

Minister Marijnen stelt de vraag of het wederzijds benoemen van een diplomatieke
functionaris al gezien kan worden als herstel van de diplomatieke betrekkingen. De Minister-
President antwoordt bevestigend. Het is de bedoeling, dat in beide landen een ambassade ingesteld
wordt.

Spreker deelt voorts mede, dat als administrateur van de VN thans de permanente
vertegenwoordiger van Perzië bij de VN, Abdoh, wordt genoemd. Van Nederlandse zijde is
hiertegen geen bezwaar gemaakt.

Minister Zijlstra weet niet of de Nederlandse regering verstandig eraan gedaan heeft
om de Amerikaan Bunker onder alle omstandigheden als VN-administrateur voor Nieuw-Guinea
af te wijzen. De Minister-President merkt hieromtrent op, dat Bunker toch niet bereid was nog na 31
december administrateur te zijn.

Staatssecretaris Bot deelt mede, dat de Indonesische Minister van Buitenlandse
Zaken Subandrio ten tweeden male probeert nu reeds een bezoek aan Nieuw-Guinea te brengen.

Er is een telegram uit New-York ontvangen, waarin wordt medegedeeld, dat U
Thant heeft verzocht $ 5 mln. beschikbaar te stellen. De tegelijkertijd door hem goedgekeurde en
vastgestelde UNTEA-begroting omvat een bedrag van f. 70 mln. voor normale uitgaven inclusief
het Papoea-vrijwilligerscorps op Nieuw-Guinea in de periode oktober 1962 t/m april 1963. Hierin
komen niet de bedragen voor die verband houden met de uitvoering van de overeenkomst tot het
staken van het vuren voor 1 oktober 1962 en na mei 1962 en evenmin de uitgaven voor de
beveiligingstroepen alsmede voor niet-Nederlandse en niet-Indonesische functionarissen.

Er is voorts een telegram uit Hollandia ontvangen, waarin wordt medegedeeld, dat
- naar het zich thans laat aanzien - vermoedelijk het allergrootste deel van de Nederlanders voor
Kerstmis van Nieuw-Guinea vertrokken zal zijn. Spreker wil nog met Minister Luns erover
spreken of dit internationaal gezien tot stappen onzerzijds aanleiding moet geven. Minister Zijlstra
vraagt zich af, of dat voor de vier of vijf maanden tot 1 mei 1962 nog wel zin heeft.

Minister Visser merkt nog op, dat berichten in de dagbladen, dat - naar het zich
thans laat aanzien - vermoedelijk het terugtrekken van Nieuw-Guinea een 'sauve qui peut' zou
zijn, dwaas zijn, aangezien de repatriëring plaatsvindt in overeenstemming met de afspraken, die
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ook in de Kamercommissies zijn medegedeeld. Het schema is zodanig, dat eind november de
laatste Nederlandse militairen vertrokken zullen zijn.

Minister Zijlstra heeft in de krant gelezen, dat de Papoea Jouwe (of Kaisiepo) heeft
verklaard, dat hem niet is opgelegd, dat hij geen politieke activiteit mocht voeren, maar dat hij wel
begreep, dat hem dat niet kan worden toegestaan. Staatssecretaris Bot heeft dit ook gelezen. Hij
heeft Jouwe kortgeleden bij zich gehad, waarbij deze opnieuw begon over de beschikbaarstelling
van een miljoen gulden voor een bureau in Amerika. Spreker heeft op de meest categorische wijze
gezegd, dat hiervan geen sprake zou kunnen zijn, terwijl hij verder ronduit had verklaard, dat hij
zonder meer zou worden uitgezet, als hij toch enigerlei politieke activiteit in Nederland zou
ontplooien. Met andere leden uit de Raad is spreker het eens, dat het wellicht goed zou zijn iets
dergelijks bij de op te stellen regeling voor hun onderstand duidelijk vast te leggen.

De Staatssecretaris deelt vervolgens mede, dat is nagegaan welke regeling voor de
gewezen Gouverneur Platteel kan worden vastgesteld, mede gelet op wat voorgangers hebben
gekregen. Spreker overweegt een wachtgeld voor te stellen, dat op overeenkomstige wijze als het
wachtgeld voor bewindslieden afloopt. De Raad verklaart zich in beginsel hiermede akkoord.
- - -


